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Tisztelt Képviselő-testület! 

 

2021. augusztus 26-án jelent meg a sajtóban a hír, hogy Karácsony Gergely főpolgármester meg 

kívánja vétózni a 2023-as budapesti Atlétikai Világbajnokság megrendezését. Nem sokkal később 

hasonló tartalmú bejelentést tett a nyilvánosságban az ellenzék vezetője, Gyurcsány Ferenc és Gy. 

Németh Erzsébet főpolgármester-helyettes is.  

A bejelentés tartalma számomra, mint sportszerető ember számára elfogadhatatlan, de elismerem a 

baloldali ellenzék pártjainak aggályait azzal kapcsolatban, hogy a Magyar Kormány visszakozik a 

Diákváros-projekt megvalósításával. Ezt én magam is helytelennek tartom és magam is úgy 

vélekedek, hogy az egyetemisták ezreit befogadó Diákvárost mihamarabb meg kell építeni, hiszen a 

fővárosban élő fiatalokat sújtó lakhatási válság és az egekben lévő albérletárak miatt erre valóban 

szükség van.  

Az aggályokat figyelembe véve, ezzel együtt mégis azt gondolom, hogy Budapest vezetése nem tehet 

zsarolás tárgyává egy ilyen kiemelkedő jelentőségű világeseményt, mint az Atlétikai Világbajnokság, 

mely a világ harmadik-negyedik legnagyobb szabású sportrendezvénye. Egy ilyen volumenű 

rendezvény megrendezése hatalmas lehetőség a nemzet és a főváros számára. Az egyszer már 

elnyert rendezési jog visszamondása teljes mértékben aláásná a Magyarországgal szembeni 

nemzetközi bizalmat és hazánk jövőbeni sportdiplomáciai erőfeszítésekeit. Nemzetközi példák 

bizonyítják, hogy a különféle világversenyek megrendezéstől visszalépő városok hosszú időn keresztül 

nem kapnak újabb bizalmat sportesemények rendezésére, akár más sportágakban sem. Idáig épp az a 

trend volt a jellemző, hogy Budapest „ugrott be” más, utolsó pillanatban visszalépő városok helyett 

egy-egy kiemelkedő jelentőségű világverseny vagy nemzetközi mérkőzés megrendezésére 

(gondoljunk csak a 2017-es FINA vizes világbajnokságra, melyet eredetileg Mexikóban rendeztek 

volna).  

Az elmúlt évtizedekben bebizonyosodott, hogy Magyarország kiemelkedő színvonalon képes 

sporteseményeket megrendezni, a magyar társadalom elsöprő többségének támogatása mellett, a 

magyar sportolók és sportszeretők millióinak legnagyobb örömére. Ha valahol, ahol időről időre meg 

tudott és meg tud valósulni a sokat hiányolt nemzeti egység, az épp a magyar sport. A magyar 

sportsikerek által létrejövő kollektív élmények, hazánk pozitív nemzetközi megítélésének 

emelkedése, az ország idegenforgalmának növekedése és a sportesemény megrendezése által 

közvetetten megtermelt gazdasági eredmények végső soron mindannyiunkra hatással voltak és 

vannak. Nem túlzás azt állítani, hogy Budapest Európa sportfővárosa lett az elmúlt évtizedekben – 

függetlenül a mindenkori magyar kormányok politikai színezetétől. 



Ha valamit, akkor épp az ilyen kiemelt jelentőségű világversenyek azok, amelyeket Magyarország 

világszínvonalon tud megrendezni, ezzel is kivívva más nemzetek elismerését. Az évente 

megrendezett Formula 1 Magyar Nagydíjak, a közelmúltbeli labdarúgó Európa-bajnokság, a 2017-es 

FINA vizes világbajnokság és megannyi hazai rendezésű világesemény megrendezései mind-mind a 

közös nemzeti kultúrkincsünket gyarapítják.  

Magyarország az 1998-as EB után rendezhetne újra nemzetközi világversenyt atlétikában. 

Kisgyerekként volt szerencsém élőben látni Gécsek Tibor arany- és Kiss Balázs ezüstérmét 

kalapácsvetésben. Azóta felnőtt egy nemzedék, mely megérdemli, hogy újra ilyen magas rangú és 

világszínvonalú sporteseményt élhessen át. Ezt elvenni magyarok százezreitől, millióitól – és nem 

utolsósorban a sportolóktól – vélt vagy valós politikai sérelmek miatt, ráadásul egy előválasztási (!!!) 

vetélkedés kedvéért, azt gondolom semmiképp sem helyes.  

A világbajnokságra 1700-2000 atléta érkezne Magyarországra a világ 206 országából; köztük több 

tucat világsztár. Magyarország kb. 30-40 sportolóval vehetne részt a játékokon; közülük 2-3 dobogós 

helyezésre számítanak a szakemberek. A magyar atlétikai válogatott számára legalább 4-6 sportolót 

egészen biztosan adna az UTE – legalábbis jelen állás szerint. A világbajnokság egyes rendezvényeire 

több százezer belépőjegy értékesítése is várható. Hazánkba több tízezer külföldi sportrajongó 

érkezne, a versenyeket pedig több száz televízió közvetítené világszerte.  

A Magyar Atlétikai Szövetség az alábbi közleménnyel reagált a hírre:  

„A Magyar Atlétikai Szövetség büszke arra, hogy 2018 decemberében elnyerte a 2023-as atlétikai 

világbajnokság rendezési jogát, amely Magyarország történetének legnagyobb sporteseménye lesz. 

Biztosak vagyunk abban, hogy a MASZ a szerződés aláírójaként továbbra is azon tud dolgozni, hogy a 

világbajnokság a rendezvény történetének legszínvonalasabb eseménye legyen és felejthetetlen a 

magyar atlétika, a közönség és az egész ország számára. 

Baji Balázs világbajnoki bronzérmes, magyar csúcstartó gátfutó pedig az alábbiakra hívta fel a 
figyelmet a sajtóban megjelent nyilatkozatában:  

„Úgy érzem, politikai eszközként került elő az atlétikai világbajnokság. Nem kellene a sportot ebbe 
belekeverni. Amennyire örültünk sportolóként a rendezésnek, annyira örülünk neki most is, és bízunk 
benne, hogy lesz vébé Budapesten. Az egész magyar sport, az atlétikai család erre számít, és 
változatlanul bízom benne én is. Olyan lehetőség és akkora esemény egy atlétikai világbajnokság, ami 
páratlan a magyar sport történetében. A világ harmadik legnagyobb és legnépszerűbb 
sporteseménye. A világ egyik legnépszerűbb sportága, amit megrengetne, ha máshogy alakulna a 
2023-as vb sorsa.” 

Mindezekre tekintettel arra teszek javaslatot, hogy Újpest városa álljon ki a 2023-as Atlétikai 

Világbajnokság budapesti megrendezése mellett; ezzel együtt arra kérem Újpest polgármesterét, 

hogy ne támogasson a jövőben semmilyen olyan javaslatot a Fővárosi Közgyűlésben, mely a 2023-as 

budapesti Atlétikai Világbajnokság megrendezését ellehetetleníti, akadályozza, hátráltatja vagy 

bármilyen módon hátrányosan érinti. Javaslatom lényege, hogy Újpest polgármestere helyezkedjen a 

világbajnokság megrendezését támogató álláspontra a következő két évben.  

 

 

 



 

Határozati javaslat 

Újpest, mint a „Legsportosabb város” kitüntető címmel büszkélkedő település büszke sportmúltjára, 

sportban elért sikereire és városunknak nemzetközi dicsőséget szerző sportolóira. Budapest Főváros 

IV. Kerület Újpest Önkormányzata ezért kiáll a 2023-as budapesti Atlétikai Világbajnokság 

megrendezése mellett. Az Atlétikai Világbajnokság hazai megrendezése nem csak hazánk és 

fővárosunk, de Újpest városának, az UTE sportolóinak és az újpesti sportszerető közönségnek is az 

érdeke.  

A képviselő-testület egyúttal arra kéri fel Újpest polgármesterét, hogy a Fővárosi Közgyűlésben 

minden rendelkezésére álló eszközzel támogassa a jövőben az Atlétikai Világbajnokság 

megrendezését és ne szavazzon meg a jövőben olyan javaslatot, mely a rendezvényt ellehetetleníti, 

megakadályozza, hátráltatja vagy bármilyen más módon hátrányosan érinti.  

 

Felelős:  polgármester 

Határidő:  azonnal 

 

Szabó Balázs 

önkormányzati képviselő 

Budapest, 2021. 09. 01.  


